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Secretaria/fu 
 
 
Acta de la sessió ordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     16 
Data: 21.11.12 
Horari: de 20.00 a   
Lloc: Casa de la Vila  
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Ramon Vinyes Vilà, tinent d’alcalde  
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Soraya Real Iglesias. tinent d’alcalde 
Santiago Fontbona Arbós, tinent d’alcalde 
Lorena Estrada Ocaña, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde  
Román Pascual Rodríguez, regidor 
Susanna Mir Julià, regidora. 
Juan Miguel Llodrà Nogueras, regidor 
José Almansa Aragón, regidor 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora  
David Caldeira Bacardit, regidor 
Catalina Victory Molné, secretària  
 
El president obre la sessió.  
 
A continuació es tracta de l’únic assumpte: 
 
Ordre del dia 
 
1.- APROVAR LES ACTES DELS DIES 17 D’OCTUBRE I 7 DE 
NOVEMBRE DE 2012.- La secretària llegeix els esborranys de les actes de les 
sessions anteriors, dels dies 17 d’octubre i 7 de novembre de 2012. Les actes 
s’aproven per unanimitat dels assistents. 
 
2.- APROVAR DEFINITIVAMENT EL NOMENCLÀTOR I NUMERACIÓ 
DE VIES PÚBLIQUES A LA UNITAT D’ACTUACIÓ PORTIMAR I.- El 
tinent d’alcalde Sr. Fontbona dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
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Atès que en sessió plenària de data 25 de juliol es va acordar aprovar el nomenclàtor i 
numeració de carrers a la Unitat Portimar I. 
 
Atès que la proposta ha estat sotmesa al tràmit d’informació pública  pel termini d’un mes a fi 
de que els interessats en l’expedient pugin presentar al·legacions i suggeriments. 
 
Vist el certificat emès per la Secretària d’aquesta Corporació en data 24 de setembre de 2012, 
en el que es recullen els escrits d’al·legacions presentats. 
 
Vist l’informe emès pels Serveis Tècnics municipals en data 7 de novembre de 2012, pel que es 
resolen el contingut de les al·legacions presentades i del que es desprèn: 
 
- Estimar el contingut de les al·legacions presentades pel Sr. Joan Miquel Batlle i Gomila 
(RE 7614), per la Sra. MR. Estarlich (RE 8013), Sr. J. Broch (RE 8014), la Sra. R. Ayllon (RE 
8015), el Sr. P.Olascoaga (RE 8022), el Sr. X. Martínez (RE 8023). 
- Estimar parcialment les al·legacions presentades per la societat Crisinver (RE 8347) 
- Desestimar el contingut de les al·legacions presentades pel Sr. Baltasar Fornella Molina 
(RE 7899). 
 
Vist que és competència municipal l’ordenació de persones en vies urbanes, conforme allò 
establert a l’article 66. 3 b) del Decret Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la llei 
municipal i de règim local de Catalunya i que correspon al Ple de la Corporació l’aprovació de 
la proposta en virtut del que disposa l’apartat r) de l’article 52.2 del Decret Legislatiu 2/2003 
esmentat, com a matèries no expressament atribuïdes a l’alcaldia. 
 
D’acord amb l’exposa’t, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
Primer.- Estimar els escrits d’al·legacions presentats pel Sr. Joan Miquel Batlle i Gomila (RE 
7614), per la Sra. MR. Estarlich (RE 8013), Sr. J. Broch (RE 8014), la Sra. R. Ayllon (RE 8015), el 
Sr. P.Olascoaga (RE 8022), el Sr. X. Martínez (RE 8023), i estimar parcialment les al·legacions 
presentades per la societat Crisinver (RE 8347) als efectes que s’incorpori el que en aquests 
s’hi conté, conforme l’informe emès pels Serveis Tècnics municipals i per a l’aprovació 
definitiva d’aprovació del nomenclàtor i numeració de carrers de la Unitat Portimar I. 
 
Segon.- Desestimar l’escrit d’al·legacions presentat pel Sr. Baltasar Fornella Molina (RE 7899), 
d’acord amb l’informe emès pels Serveis Tècnics Municipals. 
 
Tercer.- Aprovar definitivament el nomenclàtor i la numeració d’edificis a la Unitat Portimar I, 
una vegada incorporades les modificacions derivades de les al·legacions presentades. 
 
Quart.- Notificar d’ofici les modificacions de dades incloses dels particulars afectats, a 
l’Institut Nacional d’Estadística, a l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de 
Barcelona i a la Direcció General del Cadastre i comunicar-ho a l’Oficina d’Atenció Ciutadana 
de l’ajuntament als efectes de modificació del padró municipal, així coma  les empreses de 
serveis. 
 
Cinquè.- Notificar una vegada aprovat definitivament l’expedient individualment als afectats, 
així com trametre un certificat relatiu al canvi de numeració i nova adreça correcta, a fi de que  
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el particular procedeixi a efectuar els canvis que es considerin als efectes de la gestió del Servei 
de Correus del municipi, en el termini màxim de 3 mesos, a comptar des de l’acord 
d’aprovació definitiva de la proposta. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: respecte a aquesta proposta, la CUP hi donem ple suport.  
 
Ara bé, som conscients que tot i la necessitat de normalització de la numeració de 
carrer, aquest canvi pot comportar algun enrenou pel veïnat. És per això que pensem 
que per l’Ajuntament aquesta és una molt bona oportunitat, tal com vam expressar la 
proposta inicial, és una oportunitat per sortir al carrer i engegar la proposta del 
regidor de zona. Cal fer un acompanyament al veïnat i assessorar-lo en aquells dubtes 
que puguin tenir a l’hora d’actualitzar la nova numeració. L’Ajuntament actuarà d’ofici i 
farà les gestions que li estan obligades, però cal atendre aquells dubtes i, sobretot 
resoldre, els que no van estretament lligats a aspectes públics i sí privats. La proposta 
és ben senzilla: quan la nova numeració sigui vigent, despatxar in situ, allà mateix a la 
urbanització. Fem extensiva aquesta proposta a la resta de regidors i regidores del 
consistori per fer aquest exercici de proximitat, d’acompanyament i resolució de 
dubtes del veïnat. La CUP ens comprometem a fer-ho i ens agradaria estar 
acompanyats per la resta de grups del consistori. 
 
El regidor Sr. López en presentació del grup municipal d’ICV manifesta literalment el 
que segueix: "El grup municipal d’ICV votarà a favor d’aquest punt, tal com ja ho va fer 
en l’aprovació inicial del ple del passat Juliol. 
Entenem que els serveis tècnics han valorat i han incorporat la majoria de les 
al·legacions fetes pels veïns en aquest temps, i que hi ha els informes preceptius de la 
secretària i del regidor d’Urbanisme, i per tant no tenim res més a dir en aquest sentit. 
Encoratgem a l’equip de govern a seguir treballant en el nomenclàtor dels nostres 
carrers per tal que properament alguns dels nous portin el nom de personalitats 
rellevants amb lligam a la nostra vila o toponímics genuïnament arenyencs." 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
3.- APROVAR LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 13/2012.- El tinent d’alcalde Sr. 
Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Reconeixement extrajudicial de crèdit factures sense consignació a l’exercici 2011 i 
amb càrrec a l’exercici 2012. 
 
ATÈS que l’article 26.1del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, recull que amb càrrec 
als crèdits de l’estat de despeses de cada pressupost sols podran contraure’s 
obligacions derivades d’adquisicions, obres, serveis i demés prestacions o despeses en 
general que es realitzin en l’any natural del propi exercici pressupostari (art. 176.1 
TRLRHL). En el punt segon s’estableix que malgrat el que disposa l’apartat anterior, 
s’aplicaran als crèdits del pressupost vigent, en el moment del seu reconeixement, les 
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obligacions següents: (...), c) les obligacions procedents d’exercicis anteriors a què es 
refereix l’article 60.2 del present Reial decret. 
 
VISTES les factures corresponents al reconeixement extrajudicial de crèdit de 
l’exercici 2012 de l’Ajuntament d’Arenys de Mar i d’acord amb el que indica l’article 60 
del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, s’estableix que correspondrà a president de 
l’entitat el reconeixement i la liquidació de les obligacions derivades de compromisos 
de despeses legalment adquirides. També s’estableix que correspondrà al ple de 
l’entitat el reconeixement extrajudicial de crèdits, sempre que no existeixi dotació 
pressupostària, operacions especials de crèdit, o concessions de quitament i espera. 
 
VISTES les factures corresponents a despeses realitzades durant el 2011 i que no van 
estar aprovades perquè s’han presentat a registre en aquest exercici i no tenien 
consignació pressupostària a l’aplicació de l’exercici 2011 ni a l’exercici 2012 i havent- 
se realitzat els treballs i subministraments per part de les empreses que a continuació 
es relacionen es proposa procedir a la seva aprovació per tal d’evitar un enriquiment 
il·lícit per part de l’Ajuntament. 
 
VIST l’informe de la intervenció número 64/2012, en relació a l’òrgan competent per 
aprovar l’expedient. 
 
Suplement de Crèdit. 
 

ATÈS que els suplements de crèdit es regulen a l’article 177 i 178 del RD Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i al 
Reial Decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el Capítol 1r, Títol IV, en matèria de 
Pressupostos. 
 
ATÉS que de conformitat amb l’article 177 de l’ esmentat Reial Decret Legislatiu 2/2004, els 
mitjans o recursos que han de finançar el suplement de crèdit i el crèdit extraordinari son: el 
romanent líquid de tresoreria, majors ingressos efectivament recaptats que els previstos al 
Pressupost o anul·lació o baixa de crèdits d’altres partides del pressupost no compromeses, 
les dotacions de les quals es considerin reduïbles sense pertorbació del servei. 
 
VIST que el proppassat 30 d’abril de 2012  s’aprovà la liquidació del Pressupost de 
l’Ajuntament d’Arenys de Mar amb romanent de tresoreria per a despeses generals positiu per 
import de 1.832.823,68 €  euros restant disponible una vegada aprovades les modificacions de 
crèdit  4/2012, 6/2012 i 11/2012 un Romanent de Tresoreria de 1.134.107,92 euros.  
 
ATÈS que també existeixen sobrants de crèdit a diversos projectes d’inversió d’anys anteriors.   
Totes les baixes de crèdit que financen projectes d’inversió procedeixen de projectes amb 
finançament afectat amb el que és necessari d’acord amb l’article 47.5 del Reial Decret 500/90, 
de 20 d’abril desistir total o parcialment d’iniciar o continuar l’execució de la despesa. 
 
ATÈS que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria d’alcaldia, hi ha 
diverses despeses específiques i determinades que no poden demorar- se fins a l’exercici 2013 
i per a les quals el crèdit pressupostari previst resulta insuficient i no pot ser objecte 
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d’ampliació, tal i com s’explica en la esmentada memòria de l’alcalde – president, i d’acord amb 
el següent detall: 

 

� 10 912 22601 Protocol Alcaldia . Els actes en motiu de l’estada de la delegació del poble 
d’ Autorive, entre d’altres  i els actes previstos fins a final d’any, fan necessari 
suplementar aquesta aplicació.  

 

� 10 912 22706 Estudis i treballs tècnics Alcaldia. Els treballs realitzats per 
l’assessorament i nova estratègia en comunicació, justifiquen l’ increment d’aquesta 
aplicació. 

 
� 30 431 22100 Energia elèctrica (Mercat) comerç promoció econòmica. La consignació 

inicial resulta molt insuficient per poder afrontar els subministraments fins a final d’any 
atès l’ increment del preu dels subministrament i l’augment de l’ IVA. 

 
� 31 491 22602  Publicitat Ajuntament comunicació. És necessari suplementar aquesta 

bossa de vinculació jurídica perquè es puguin imputar les corresponents despeses fins a 
la finalització de l’exercici.  

 

� 40 161 219 Manteniment clavegueram. Les factures d’anys anteriors presentades 
aquest exercici fan necessari suplementar l’aplicació. 

 

� 40 165 22100 Energia elèctrica enllumenat públic urbanisme i SSTT. Com ja s’ha 
exposat l’ increment del cost d’aquest subministrament justifica l’augment de dotació. 
També s’han presentat dues factures relatives a despeses “d’enganxament directe” de 
dos comptadors que no estaven donats d’alta. 

 

� 40 151 22706 Estudis i treballs tècnics urbanisme i SSTT.  Es preveu que abans de 
finalitzar l’exercici es presentarà la factura relativa a l’entrega del text Refós del 
POUM.  A més, s’inclou la dotació per tal de finançar el 50% de l’actuació  relativa a la 
realització d’un estudi per a donar compliment a les mesures de prevenció de risc per 
rierades. 

 

� 71 337 22609 Activitats culturals infància i joventut. La programació d’instal·lació 
d’inflables dins d’ un “Nadal genial” i la resta de despesa en escreix comptabilitzada 
dins les diferents aplicacions de la regidoria fan necessari suplementar l’aplicació. 

� 71 924 22609 Activitats Llei de Barris. No hi ha consignació suficient per fer front al 
pagament de les factures corresponents a l’espectacle de “Els caçabombolles”. 

� 82 342 22100 Energia elèctrica Instal·lacions esportives Esports. És necessari 
suplementar aquesta aplicació per poder fer front a la despesa fins a la finalització de 
l’exercici, donat l’augment del cost d’aquest subministrament. 

� 90 130 22100 Energia elèctrica Admó. Governació. La consignació inicial resulta 
insuficient per poder afrontar els subministraments fins a final d’any. 

�  91 313 22700 Sanejament Sanitat. Per poder realitzar el programa anual de 
desratització dels edificis municipals s’ha de procedir a suplementar aquesta aplicació. 
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� 91 313 2279904 Servei control animals domèstics sanitat. Es preveu realitzar un últim 
control de la població de coloms abans no finalitzi l’any. 

 

Inversions 

 
Projecte 2011/2/ASOCI/1 Inversions acció social. Cal suplementar l’aplicació per tals de poder 
instal·lar el sistema de calefacció de serveis socials. 
 
Projecte 2012/2/PROMO/1 Inversions promoció econòmica. La instal·lació d’un comptador 
provisional d’obres a l’edifici Xifré justifica l’increment de l’aplicació. 
 
Crèdits Extraordinaris 
 

ATÈS que els crèdits extraordinaris es regulen a l’article 177 i 178 del RD Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i al 
Reial Decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el Capítol 1r, Títol IV, en matèria de 
Pressupostos. 

 

ATÈS que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria d’alcaldia, hi ha 
diverses despeses específiques i determinades que no poden demorar- se fins a l’exercici 2013 
i per a les quals no existeix  crèdit pressupostari, tal i com s’explica en la esmentada memòria 
de l’alcalde – president. 

 
Inversions 
 
Projecte 2012/2/PROMO/1 Inversions promoció econòmica. La compra de divers mobiliari pel 
“viver d’empreses” justifica la creació de l’aplicació. 
 
Projecte 2012/2/URBAN/3 Drenatge i pavimentació del Rial del Bareu (Pau Costa). Per tal de 
poder sol·licitar un FEDER, s’ha d’incloure aquesta actuació dins l’exercici 2012. 
 
ATÈS que existeixen sobrants de crèdit al PROJECTE 2008/2/ENSEN/2 Escola bressol, donat 
que les obres de l’edifici es van recepcionar a finals de l’exercici passat. A més, es vol desistir 
d’executar  l’obra relativa a la canalització del Rial del Bareu, PROJECTE 2006/2/CLAVE/1, atès 
l’elevat cost del projecte inicial i per tal de realitzar una actuació més puntual dins el marc 
d’una nova inversió que és recull en el projecte 2012/2/URBAN/3.    
 
VISTA la memòria de l’alcalde - president. 
 
ATÈS que la proposta de modificació ha d’ésser sotmesa a l’aprovació del Ple de l’Ajuntament. 
 
VIST l’ informe d’intervenció número 64/2012 i l’informe d’estabilitat pressupostària. 
 
Vist l’informe favorable de la Comissió informativa. 

 
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 



 
  
 
 
  

7

PRIMER.- Aprovar el Reconeixement Extrajudicial de Crèdit de l’exercici 2012 dels crèdits 
següents, la quantitat global del qual suma 47.806 EUROS, que s’abonaran als expressats 
creditors amb càrrec a les consignacions del Pressupost vigent: 
 
N entrada OrganicaPrograma EconomicaN.I.F Nom Text explicatiu Import
F/2012/3867 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 14,15,16,28,29/09-2011 FRA EXTRAJ-SSTT 4.787,20
F/2012/3868 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 27/09/11  FRA EXTRAJ-SSTT 3.911,60
F/2012/3869 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 19,20/09 -2011 FRA EXTRAJ-SSTT 3.469,40
F/2012/3870 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 21,22/09 -2011 FRA EXTRAJ-SSTT 3.715,80
F/2012/3871 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 29,30/09 -2011 FRA EXTRAJ-SSTT 3.916,00
F/2012/3872 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 15,17/10 -2011 FRA EXTRAJ-SSTT 2.296,80
F/2012/3873 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 20,21,24,27,31/10 -2011 FRA EXTRAJ-SSTT 4.065,60
F/2012/3874 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 8,9,10/03 -2011 FRA EXTRAJ-SSTT 2.772,00
F/2012/3878 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 7,8,9,10/03-2011 FRA EXTRAJ-SSTT 4.012,80
F/2012/3879 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 7,17,18,19/10-2011 FRA EXTRAJ-SSTT 3.044,80
F/2012/3863 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT URG EMBUSSOS CLAV 14/7-30/9-17/10-16,22,26/11-2,16,21,22,24,27,28,29/12-2011F EXT-SST4.402,20
F/2012/3865 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L.  ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 4,9,11/8-12,22/10- 4,8,12,14,17,23/11-2011 FRA EXTRAJ-SSTT 4.769,60
F/2012/3866 40 161 219 B60950748 SERVEI DE NETEJA PERE I ANGEL, S.L. ACT.URGENTS EMBUSSOS CLAV 16/7-11/8-6,25,27,29,31/10-2011 FRA EXTRAJ-SSTT 2.642,20

47.806,00  
 
La consignació total o parcial d’aquestes factures vindrà donada en el moment en que entri en 
vigor la modificació de crèdit 13/2012. 
 
SEGON.- Desistir total o parcialment d’iniciar o continuar la execució de la despesa que a 
continuació es detalla: 
 
Projecte Denominació Denominació

2010/2/ENLLU/1 ENLLUMENAT 40 165 62802 ENLLUMENAT PÚBLIC URBANISME I SSTT
2011/2/PROMO/1 INVERSIONS MERCAT 30 431 632 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS

2006/2/CLAVE/1 CANALITZACIÓ DEL RIAL DEL BAREU 40 161 62803 XARXA D'AIGUA

2008 2 ENSEN 2 ESCOLA BRESSOL 70 321 622 EDIFICIS ESCOLA BRESSOL EDUCACIÓ

Aplicació

 
 
TERCER.-Aprovar inicialment la modificació de crèdit 13/2012 sota la modalitat de suplement 
de crèdit i crèdit extraordinari finançats amb romanent de tresoreria per a despeses generals i 
anul·lació o baixes de crèdit d’aplicacions del pressupost no compromeses, les dotacions de les 
quals es considerin reduïbles sense pertorbació del servei segons el detall següent: 
 
A) Despesa corrent 
 

SUPLEMENT DE CRÈDIT

 AUGMENTS DE CRÈDIT

Denominació Import

10 912 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS ALCALDIA 1.700,00

10 912 22601 PROTOCOL ALCALDIA 8.700,00

30 431 22100 ENERGIA ELÈCTRICA (MERCAT) COMERÇ PROM. ECONÒMICA 13.150,00

31 491 22602 PUBLICITAT AJUNTAMENT COMUNICACIÓ 13.100,00

40 161 219 MANTENIMENT CLAVEGUERAM URBANISME I SSTT 104.000,00

40 165 22100 ENERGIA ELÈCTRICA ENLLUMENAT PÚBLIC URBANISME I SSTT 116.500,00

40 151 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS URBANISME I SSTT 42.500,00

71 337 22609 ACTIVITATS CULTURALS INFÀNCIA I JOVENTUT 5.500,00

71 924 22609 ACTIVITATS LLEI DE BARRIS 515,66

82 342 22100 ENERGIA ELÈCTRICA INSTAL.LACIONS ESPORTIVES ESPORTS 3.800,00

90 130 22100 ENERGIA ELECTRICA ADMÓ. GOVERNACIÓ 2.450,00

91 313 22700 SANEJAMENT SANITAT 2.100,00

91 313 2279904 SERVEI CONTROL ANIMALS DOMÈSTICS SANITAT 4.500,00

TOTAL 318.515,66

FINANÇAMENT

Denominació Import

87000 ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 318.515,66

TOTAL 318.515,66

Aplicació

Aplicació
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Inversió

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2011/2/ASOCI/1 INVERSIONS ACCIÓ SOCIAL 80 230 622 EDIFICIS ACCIÓ SOCIAL 14.242,39

2012/2/PROMO/1 INVERSIONS PROMOCIÓ ECONÒMICA 30 430 622 EDIFICIS PROMOCIÓ ECONÒMICA 3.484,80

TOTAL 17.727,19

FINANÇAMENT

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2010/2/ENLLU/1 ENLLUMENAT 40 165 62802 ENLLUMENAT PÚBLIC URBANISME I SSTT 14.242,39

2011/2/PROMO/1 INVERSIONS MERCAT 30 431 640 REDACCIÓ PROJECTE MERCAT 2.327,77

30 431 632 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS 1.157,03

TOTAL 17.727,19

B) CRÈDIT EXTRAORDINARI

Inversions

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2012/2/PROMO/1 INVERSIONS PROMOCIÓ ECONÒMICA 30 433 625 MOBILIARI VIVER D'EMPRESES PRO.ECONÒMICA 5.261,18

2012/2/URBAN/3 DRENATGE I PAVIMENTACIÓ DEL RIAL DEL BAREU (PAU COSTA) 40 161 623 MAQUINÀRIA, INSTAL·LACIONS I UTILLATGE VIES PÚBLIQUES 282.780,00

TOTAL 288.041,18

FINANÇAMENT

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2011/2/PROMO/1 INVERSIONS MERCAT 30 431 632 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS 5.261,18

2006/2/CLAVE/1 CANALITZACIÓ DEL RIAL DEL BAREU 40 161 62803 XARXA D'AIGUA 96.762,22

2008 2 ENSEN 2 ESCOLA BRESSOL 70 321 622 EDIFICIS ESCOLA BRESSOL EDUCACIÓ 186.017,78

TOTAL 288.041,18

Aplicació

Aplicació

Aplicació

Aplicació

 
 
 
QUART.- Aprovar la distribució dels agents receptors i emissors del finançament a que es 
refereix el punt segon d’aquesta proposta segons Annexos adjunts. 
 
 
CINQUÈ.- Publicar el punt 3r de l’ acord anterior al BOP, per al tràmit d’informació pública, 
durant un període de 15 dies, d’acord amb el que disposa l’article 169 del Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals. En el supòsit de no produir-se reclamacions en el termini 
esmentat, l’acord de modificació del Pressupost de l’exercici 2012, s’entendrà definitivament 
aprovat per aquesta Corporació. 
 
La regidora Sra. Moreno manifesta literalment el que segueix: Aquest govern ja ens te 
acostumats a presentar modificacions de crèdit en cada Ple. I una vegada més ERC votarà en 
contra perquè hi ha coses que no podem deixar passar per alt. 
 
Una vegada més i ja hem perdut el compte es modifica la partida de protocol d’alcaldia. Des 
d’ERC creiem que ja n’hi ha prou! 
 
Però com sembla que les paraules d’aquest grup municipal quan ens queixem dels increments i 
les despeses d’aquestes partides molesten profundament a aquest govern els proposem un 
exercici de transparència i maduresa política. 
 
Els proposem que publiquin cada una de les despeses d’aquesta partida amb els conceptes a la 
Wed municipal per tal que els arenyencs puguin ser plenament coneixedors d’on van els seu 
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impostos. Potser així es convenceran que en temps de crisi ferotge com els que estem vivint 
segurament hi ha altres prioritats que gastar-se diners en dinars, exterminació de coloms, o 
15.000 € en publicitat. Pensin una vegada més en els 15.000 arenyencs que estan representant. 
 
Sobre el mobiliari del vivers d’empreses ens agradaria que aquest govern en aclarís que pensa 
fer, ja que les informacions contradictòries ens tenen una mica desconcertats. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: pel que fa a la darrere modificació de crèdit del pressupost 
corrent, atès que part d’aquesta és per pagar despeses realitzades i que fins ara no 
s’havien presentat les factures corresponents, per aquesta banda li donaríem suport, 
doncs entenem que les factures sempre s’han de pagar. 
 
Ara bé, hi ha altres partides d’aquesta modificació de crèdit les quals sí que 
qüestionem, per inoportunes, innecessàries i perquè, tot i haver-hi factures, aquestes 
ens les podíem haver estalviat. Són aquests motius, i que ara desgranarem, que fan ben 
bé replantejar el sentit del vot de la CUP. 
 
Així, el cost de l’energia elèctrica d’aquesta modificació puja fins a la xifra de més de 
135.000 euros. Però aquí cal recordar que inicialment, al pressupost d’aquest any hi 
havia una consignació de 445.000 euros pel consum elèctric dels edificis municipals.  
 
Aquí no ens estendrem perquè sistemàticament ho anem repetint, però sí que direm 
que cal replantejar el model energètic dels edificis municipals: a qui contractem i com 
caminem progressivament per anar instal·lant generadors d’energia alternativa als 
edificis municipals. Amb això aconseguiríem a mitjà termini una autonomia energètica 
que, directament, podria esdevenir un benefici ecològic i econòmic per l’administració. 
I finalment, el darrer motiu que condiciona el sentit del vot de la CUP en aquest punt 
de l’ordre del dia són aquests 25.000 euros que l’Ajuntament vol avançar per la 
redacció del projecte de canalització d’una part del rial del Bareu. I nosaltres tampoc 
no hi fem confiança, al projecte, perquè no el compartim. Ni el rial del Bareu és el 
carrer d’Amunt, que és el model de canalització que es vol seguir, ni la canalització 
d’aquest rial, comptant que fos efectiva, cosa que la CUP ja avancem que no, resoldria 
totes les mancances que requereixen ser resoltes en aquest veïnat. El veïnat del Bareu 
requereix una actuació molt més àmplia i algunes mesures per millorar no requereixen 
la redacció d’un projecte que ens costa a tots els arenyencs i arenyenques aquests 
25.000 euros. 
 
Remarcats aquests aspectes, i atès el fet de no ser nosaltres mateixos qui gestionem i 
decidim com administrem aquests diners, i el fet de no compartir consignacions que 
pensem que són del tot innecessàries, el sentit del vot de la CUP en aquest punt no 
pot ser favorable. 
 
 
La regidora Sra. Balliu manifesta literalment el que segueix Avancem que Iniciativa 
votarà en contra d’aquesta modificació de crèdit proposada.  
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Des d’ICV reiterem,com hem fet en les anteriors  12 modificacions  de crèdit, que 
entenem que el pressupost moltes vegades s’ha de modificar per despeses específiques 
determinades i que moltes vegades les partides resulten insuficients en determinades 
àrees, o en altres en que les  despeses  son  d’obligat compliment per part de 
l’Administració com el manteniment del clavegueram  o el pagament de l’energia 
elèctrica dels edificis municipals. 
 
En aquesta modificació estem convençuts que l’increment de les partides dedicades a 
poder fer front a despeses com el pagament de factures d’energia elèctrica en les 
instal·lacions  esportives i edificis municipals per  l’augment del cost d’aquest 
subministrament o la partida destinada al manteniment del clavegueram son del tot 
justificables. 
 
O la inversió prevista en acció social per poder arreglar la climatització dels Serveis 
Socials. No hi tenim res en contra.  
 
Estem d’acord també amb dotar partides com les que corresponen a poder realitzar el 
programa de desratització, que afecta a problemes de salut pública, tot i que no 
entenem  la falta de previsió en el pressupost de la regidoria sinó es que respon a un 
increment del cost el servei que no s’havia previst. 
 
Podem fins i tot estar d’acord en incentivar activitats culturals que permetin 
desenvolupar el creixement econòmic i social del municipi però el que no podem 
acceptar és despesa que podem estalviar-nos,  com ara novament s’incrementa 
despesa en  estudis i treballs tècnics o més despeses de protocol d’alcaldia ,  aquesta 
vegada quasi  amb 9.000 euros més.  Si sumem l’increment que ha tingut aquesta 
partida des de l’aprovació dels pressupostos, és pot comprovar clarament que ja porta 
més de 20.000 euros.  Un increment que no podem acceptar de cap manera,  en 
aquests moments en que es demana austeritat a la majoria dels ciutadans.  
 
Tampoc podem acceptar que s’incrementi la partida , aquesta vegada amb més de cinc 
mil euros per una nova intervenció del control de la població de coloms que fa que 
eradicar aquesta hagi costat de moment més de ja en portem més de 16.000 euros. 
Considerem molt alt el preu que estem pagant per aquest control. I no veiem resultats. 
Podem comprovar diàriament com la població d’aquest animals prolifera. Potser ens 
podríem plantejar  un altre tipus de mesura  més econòmica per les arques municipals. 
No som tècnics en la matèria evidentment,  i de ben segur que els tècnics experts  
consideren que és el millor mètode però de ben segur que hi ha alternatives i, pel que 
sabem algunes molt més econòmiques. Si la despesa total puja gairebé a 21.000 euros, 
a quan ens surt cada colom que eliminem?  
 
Tampoc entenem el perquè es torna a incrementar la partida per portar a terme la 
activitat del Nadal Genial, quan ja en van aprovar una aquest estiu. Sabem que les àrees 
tenen uns pressupostos i s’han d’ajustar als mateixos, fent previsió de les despeses i 
planificant els actes que es volen programar. Però sabem com funcionen algunes 
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regidories, amb falta de previsió i amb despeses sobrevingudes per mala gestió, 
bàsicament per caprici o desídia dels responsables polítics. 
 
El nostre Ajuntament  hauria de donar exemple i  també ajustar-se a la realitat actual. 
Tornarem a insistir i denunciar tantes vegades com calgui, i encara que això no agradi a 
l’equip de govern, el que és injustificable. Estem retallant serveis i pressupost als 
serveis municipals , retallant sous, i estalviant en despeses socials , estem modificant 
condicions de treball en centres i serveis del consistori  per altra part destinem 
recursos a partides del pressupost que no son de primera necessitat.  
 
No podem estar d’acord en pagar més estudis i treballs tècnics de l’alcaldia, ni 
incrementar partides de comunicació, assessoraments i treballs tècnics, mentre les 
partides de serveis socials  no s’incrementen ajustant-se a les necessitats reals que hi 
ha actualment. 
 
S’augmenten 1700 euros la partida d’estudis i treballs tècnics d’alcaldia amb un enunciat 
grandiloqüent, "assessorament i nova estratègia en comunicació", i després quan 
preguntem ens diuen que és per la maquetació de la revista municipal. Cal, o el que 
potser el que es volia era marcar l’empremta de la nova regidora de Comunicació i fer-
hi canvis visibles?  
 
 
També s’incrementa en més de 13.000 euros la publicitat del Ajuntament en 
comunicació. Hi ha coses que costen d’entendre, si abans fèiem 11 revistes l’any, i ara 
n’estan fent 4, amb caràcter trimestral, com és que han quedat tantes despeses 
pendents fins a finals de l’exercici, En tot cas, creiem que si la partida anava curta, 
s’havien de buscar noves fórmules per comunicar més adaptades als temps que corren. 
 
Cal optimitzar recursos, estalviar en partides supèrflues. No podem estalviar en el 
benestar de les persones, ni en educació, ni en salut, però repetim sí en determinats 
actes que només son de lluïment. No podem  destinar més recursos en projectes en 
els que el govern no sap quin destí finalment tindran, com en l’edifici del Xifré.  S’està 
incrementant la partida d’inversions  de promoció econòmica per dotar  de mobiliari al 
viver d’empreses, que per cert va ser un projecte de l’anterior mandat lligat amb 
desapareguda escola d’oficis i que fins ara fa pocs mesos ni se’n havien adonat que 
existia.  
 
La nostra pregunta és però...em què que quedem? Quin és el futur d’aquest edifici. 
S’han posat d’acord les regidories de Promoció Econòmica i de Turisme per compartir 
aquest edifici? Que vol el govern? Serà finalment un  futur alberg amb viver d’empreses 
inclòs? Una nova formula per autofinançar- se? ...6.000 euros per comprar més 
mobiliari ens sembla en aquests moments fora de lloc si és veritat que és imminent la 
seva desaparició. 
 
Hi ha una partida prevista per estudis i treballs tècnics urbanisme i Serveis Territorials, 
que ascendeix a més de 42.000 euros, i que se’ns explica que es per acabar de pagar la 
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factura del POUM, en uns 17.000 euros, i la previsió de encarregar un nou projecte de 
prevenció de rierades per al Rial del Bareu, i que d’aquesta manera es pugui incloure 
als Fonts Europeus que l’ajuntament ha de presentar el mes de desembre. 
 
Però és clar, aquest concepte també surt plasmat a inversions, amb mes de 282 mil 
euros, que és la quantitat que l’ajuntament hauria de posar si s’obtingués aquesta 
subvenció europea. Un projecte, que hauria de substituir el previst al Rial del Bareu 
per l'ACA i l’ajuntament, i que vista la seva falta de finançament quedaria reduït a la 
mínima expressió. Ho sentim però pel que sabem pels veïns, perquè encara no hi ha 
projecte, aquí podem fer un nou nyap que no millori la canalització d’aigües d’aquest 
indret. Ens caldria conèixer molt més a fons la previsió que tenen per poder donar 
llum verda a una despesa tant considerable.  
 
Sigui com sigui, i tal i com hem avançat, i pels arguments que hem exposat, votarem en 
contra d’aquesta proposta de modificació de crèdit sota la modalitat de crèdit 
extraordinari 
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal. 
Vots en contra: 3 vots d’ICV, 1 vot ERC i 1 vot CUP.  
 
4.- ADJUDICAR EL CONTRACTE DE RECOLLIDA DE RESIDUS.- El tinent 
d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Vist l’acord de Ple, de data 25 d’abril de 2012, en el qual es resol aprovar expedient de 
contractació mitjançant procediment obert i tramitació ordinària per a la prestació del 
servei de recollida de residus del municipi d’Arenys de Mar, d'acord amb els plecs i el 
projecte aprovats. 
 
Vista l’Acta de la Mesa de contractació, en relació a les sessions celebrades en dates 2 i 
4 de juliol, 27 de setembre i 10 d’octubre de 2012,  i en la qual es proposa requerir la 
presentació de la garantia i documents necessaris per procedir a la proposta 
d’adjudicació del contracte a favor del licitador que ha presentat la oferta més 
avantatjosa per l’Ajuntament. 
 
Atès que consta que l’empresa ha dipositat la garantia definitiva a la tresoreria 
municipal i ha presentat la documentació que se li havia requerit. 
 
Vista la clàusula 23 del Plec de clàusules administratives particulars aprovades, així com 
l’article 151.2  en el mateix sentit i la DA 2ª paràgraf 2, en relació a l’òrgan competent, 
del RDL 3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de 
Contractes del Sector Públic, es proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD: 
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1. Adjudicar la prestació del servei de recollida selectiva de residus del municipi 
d’Arenys de Mar, a l’entitat L’ARCA DEL MARESME EMPRESA D’INSERCIÓ, SLL, amb 
CIF B61517439, domicili social a Argentona (08310), carrer Amics d’Argentona, 4, 
d’acord amb el plec de clàusules aprovades, i amb la seva oferta, pel preu de 
793.471,33 €, més la quantitat de 79.347,13 € en concepte de IVA (10%), i unes 
millores consistents en: 

MILLORA                                                                         VALORACIÓ ECONÒMICA 

Per campanyes 12.500,00 

Per bosses compostables 12.500,00 

Recollida d’oli usat 8.300,00 

Increment de prestacions base del servei 12.560,00 

Aportació 2 bicicletes elèctriques 2.200,00 

3 caracteritzacions de FORM anuals addicionals 3.000,00 

3 caracteritzacions de RESTA anuals addicionals 3.000,00 

Caracteritzacions i mostreig envasos  4.200,00 

Oferta de compra de vehicles (21% d’IVA inclòs) 47.795,00 

 
2. Disposar la despesa de 872.818,46 € IVA inclòs derivada d’aquesta contractació amb 
càrrec a l’aplicació pressupostària 50 162 2270002 dels exercicis 2013 i següents 
durant la vigència del contracte, d’acord amb el que estableix l’article 174 del Text 
Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
3.- Establir l’ordre de les empreses licitadores que no han resultat adjudicatàries, de 
conformitat amb l’Acta de la Mesa de contractació, el següent: 
1 GBI SERVEIS, SA 
2 CLD, Concesionaria Barcelonesa. 
3 CESPA 
4 RECUMAS 
 
4.- Comunicar a l’adjudicatari que li serà notificada la data per la formalització del 
contracte un cop transcorreguts els terminis legals preceptius d’acord amb el que 
estableix la clàusula 24 del plec de clàusules administratives particulars reguladores de 
la licitació. 
 
5.- Notificar la present resolució a les empreses que han pres part en el procediment 
de contractació i publicar l’adjudicació del contracte en el perfil del contractant de 
l’ajuntament d’Arenys de Mar. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: ERC votarà en contra en aquest punt. Per dues raons. La 
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primera àmpliament coneguda ja que ERC encara no entén el perquè es va modificar in 
extremis l’acord pres per majoria absoluta de 13 regidors en el Ple de novembre de 
2011, que aprovava la recollida selectiva porta a porta a tot el municipi i que va ser 
renovat per l’actual govern un mes desprès per una cord partidista que implicava la 
condició per a que el PSC entrés a governar. 
Aquest govern ha trigat exactament un any en adjudicar la concessió de la recollida de 
residus. Un any en que s’ha deixat de tutelar la recollida porta a porta al nucli amb les--
--idents desagradbles conseqüència de bosses  incorrectes al carrer i baixada dels 
índex de recollida i dels índex de qualitat de la brossa.   
 
Aviat farà dos anys de la implantació del porta a porta al nucli i urbanitzacions, el que 
ningú pot negar que va ser un èxit que malauradament no ha deixat de baixar. Ho vaig 
dir en una ocasió. Això i com un avió que s’enlaira, s’ha de ser ferm i no deixar els 
comandaments per a que no s’estrelli. I és evidentment que ara mateix aquest projecte 
no el pilota ningú i en tot cas qui l’encapçala, no és el capità sinó la tripulació. Una 
llàstima. L’altra raó per la que votarem en contra, i perquè abans de convocar-se la 
mesa de contractació vaig enviar un correu electrònic al regidor de torn i a l’alcalde 
demanant expressament soc jo la representant de l’oposició en la meva qualitat 
d’exregidora de medi ambient. No va ser així i a hores d’ara  encara espero que algú 
em contesti al meu correu electrònic. 
 
Aprofito al meu torn de paraula en demanar a aquest govern però especialment al 
regidor que no es limitin a les paraules sinó als fets, doncs els polítics ja estem prou 
mal vistos com per permetre’ns el luxe de perdre’ns en les paraules i no en els fets. 
 
I m’explico: Per tant els animo a ara que estan a temps aplicar la recollida selectiva 
porta a porta a tot el municipi el que aportarà més material reciclable el que significarà 
que obtindrem més ingressos i portarem a la pràctica les seves polítiques de residu 
cero i puguin sumar-se amb totes les de la llei a la setmana europea de Prevenció de 
Residus. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix:  La CUP sobre al punt que es porta a aprovació respecte a 
l’adjudicació del servei integral de la recollida selectiva al municipi, hi estem plenament 
d’acord. El que no compartim és la manera de fer-ho. Tal com vam dir en l’aprovació 
de l’expedient de licitació, no volem fer dos Arenys allà on en tenim un. 
 
Pensem que l’equip de govern s’ha arronsat i ha donat per sobreentès que hi ha uns 
arenyencs que pel simple fet de no viure a la part del porta porta, no sabrien fer aquest 
model. I això que Arenys som una vila petita, i, a diferència de grans ciutats com 
Madrid, Oviedo, o alguns barris de Brussel·les, doncs Arenys no ho sabríem fer. 
Nosaltres diem que sí que ho podem i ho sabrem fer bé. La CUP tenim plena confiança 
amb els arenyencs i arenyenques. 
 
Creiem que fer dos models de recollida, que implica dos circuits de recollida 
diferenciats, no ajuda gens a la cohesió social. Sembla que hi hagi uns arenyencs de 
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primera, els que fan el porta a porta, i uns altres de segona, els que hauran de fer-la en 
contenidors. Tal com vam defensar en el primer plec de clàusules el tipus de recollida 
s’ha de fer per tipologia d’habitatge, no per zones. 
 
Demanem, que previ a l’execució del servei, hi hagi un procés d’informació, però 
també participatiu i que es vagin a veure una per una totes les comunitats de veïns o 
cases unifamiliars en horaris no laborables per la majoria de la població. 
 
També esperem que en aquest porta a porta informatiu s’expliqui als arenyencs i 
arenyenques que no podran gaudir del porta a porta el que suposaria econòmicament i 
ecològica, sens dubte, el fet de fer el model porta a porta i no el de contenidors. Que 
se’ls informi dels percentatges de fracció correcte, un 80%, i d’incorrecte, un 20% en el 
porta a porta. I que se’ls faci saber que en el model de contenidors els percentatges 
s’inverteixen: 20% correcte i 80% incorrecte.  
 
I també de les conseqüències econòmiques del model i que són ben clares: el cànon, 
aquells diners que l’Ajuntament percep a final d’any per la brossa seleccionada 
correctament, disminuirà un 60%. Les escombraries donen diners, sempre i quant 
aquesta sigui ben seleccionada.  
 
I també és bo explicar que hem d’evitar la utilització d’abocadors i incineradores per 
ser altament contaminants, amb conseqüències de salut directes per tots els 
maresmencs i maresmenques. Aprofitem per dir que creiem que cal tancar d’una 
vegada per totes la incineradora de Mataró, amortitzada des del 2010. 
 
Esperem que les inspeccions que s’ha compromès l’empresa serveixi per detectar els 
punts conflictius i plantejar solucions des de la recerca del consens i la transparència. 
Aquesta estratègia ha de permetre reduir els usos indeguts del sistema a aquelles 
persones que bo i estar informades volen boicotejar el servei. I lligat amb això, caldrà 
vetllar, especialment, la recollida a l’estiu. És en aquesta època quan hi ha més volum 
de deixalles, arran dels estiuejants, però també és quan baixa més el percentatge de 
residu ben seleccionat. Per tant, caldrà recuperar la campanya amb assemblees 
informatives de zona per aquells habitatges de segona residència. 
 
Un altre aspecte que no veiem amb bons ulls és que tal com es va aprovar el plec de 
clàusules ja no calen les zones d'emergència ja que tota la part alta de la vila serà una 
gran zona d’emergència. 
 
Tot això ho diem, malauradament, només per qui té la sort de fer el porta a porta. Qui 
visqui a les zones on s’hagi de fer la recollida d’escombraries mitjançant contenidors, 
realment no li calen contenidors d’emergència. Quatre dels 7 dies de la setmana es 
recollirà el rebuig. De fet, si no vol fer la selecció de les escombraries, realment, no 
ens enganyem, pràcticament no passarà res. És allò que dèiem al principi de la nostra 
intervenció, per fer una selectiva de fireta millor no fer res i quan hi hagi condicions ja 
ens hi posarem, però sempre per fer-ho bé. 
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Un altre aspecte que no ens sembla bé és aquell que fa referència al fet que a la plaça 
del mercat només hauran de seleccionar aquells paradistes que ho sol·licitin. Si el 
mercat és municipal i el servei és públic, pensem que l’equip de govern ho hauria 
d’exigir. La plaça del mercat treballa amb producte fresc, pràcticament un 90% 
compostable, i per tant, altra vegada sembla que, tot i tenir la paella pel mànec, no hi 
ha cap més voluntat que la de fer allò que toca perquè toca, tot i sabent que no s’està 
fent bé. 
 
Per acabar, tant si haguéssim aprovat el primer plec de clàusules, com aquest darrer 
que tot i la seva previsible aprovació, la CUP no defensem ni compartim; doncs tot i 
això, no deixarem de fer propostes constructives i de millora. Ni molt menys ho 
donem tot per perdut. Així, cal continuar avançant per fer una vila amb una petja 
ecològica molt més petita i, això és, en termes planers, que després d’haver passat 
nosaltres per aquest món, es noti com menys millor i que, en aquest cas la vila, i per 
extensió la resta dels Països Catalans siguin un lloc molt més habitable, sostenible i 
ecològicament millor. Per tant, hem d’anar cap a l’estratègia del residu zero, una 
estratègia local, però també ho és internacional, per deixar de gestionar residus i 
començar a gestionar uns recursos cada cop més escassos. 
 
I també podem anar més lluny integrant aquest servei a l’Ajuntament quan avui 
precisament es porta a votació prorrogar l’externalització. Realment, cal una bona 
planificació i disseny d’objectius i costos, però des de la CUP, seguint amb la línia 
d’evitar les externalitzacions, pensem que seria del tot rendible. Actualment la recollida 
i tractament de residus és molt rendible i és per això que d’empreses per fer el servei 
a la vila no se n’han presentat pas poques al concurs de la concessió. Si ho és tant, de 
rendible, fent-ho el propi Ajuntament hi guanyaríem econòmicament així com 
generaríem llocs de feina que en el plec de clàusules no queda reflectit que hagin de 
ser pels arenyencs i les arenyenques. 
 
Pensem que per sobre de tot hi ha d’haver un clar convenciment i una forta sensibilitat 
mediambiental, de la qual en dubtem pel que fa a l’equip de govern, atès el canvi de 
model després d’haver estat aprovat per primera vegada. 
 
Per tot el suara exposat, i tot i reconèixer la feina meticulosa dels tècnics de la casa a 
la mesa de contractació, el sentit del vot de la CUP en aquest punt serà en contra. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Avui el grup municipal d'Iniciativa, argumentarà el seu NO a aquest punt 
del ordre del dia, explicant que hem perdut un any en un tema tant cabdal. 
Denunciarem que hem fet com els crancs, anar enrere en la recollida selectiva, i el que 
encara és pitjor, que el nou escenari que planteja aquest nou model, tindrà com a 
conseqüència que anirem de mal en pitjor en la qualitat de la recollida, en el quantitat, i 
en els beneficis possibles de reciclar. bé.  
 
Ara fa just un any, al ple del mes de novembre del 2011, 13 regidors i regidores 
d'aquest Ajuntament, els de CIU, PP, BLOC, en aquell moment els partits a govern, i la 
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CUP, ERC i ICV des de l’oposició votàvem a favor amb majoria absoluta a l'expedient 
de contractació del servei públic de recollida de residus al nostre municipi, amb el 
model porta a porta, extenent el model ja implantat des del gener de 2010 al nucli 
antic i a zones de baixa densitat a tot el terme municipal. 
 
Un model, el porta a porta, que tants bons resultats havia donat fins aleshores. En 
aquell ple, al novembre, aquesta aprovació que comptava amb un ampli consens, tant 
sols va tenir el vot contrari dels 4 regidors del PSC, en aquell moment encara des de 
l’oposició.  
 
El grup municipal d'Iniciativa ha apostat sempre per aquest model i per la seva extensió 
a tot el municipi. Creiem en el model, el defensem a capa i espasa,  i ens vam implicar 
en totes les sessions de treball programades per la Regidoria de Medi Ambient, 
conjuntament amb la resta de grups, consensuant, esmenant i suggerint.  
 
No sempre és fàcil arribar a acords però en aquells moments, amb un estira i arronsa 
de totes les parts, vam fer l'exercici de trobar la fórmula que en aquells moments a la 
majoria ens va sembla que era la millor per Arenys.  
 
Ara fa un any, en aquell ple, el que aleshores era el regidor de Medi Ambient, en Juanjo 
Almansa deia: Amb el model que s'aprova en el dia d'avui volem aconseguir un elevat 
tant per cent de reciclatge. Hi ha diferents models però hem d’apostar pel que assoleix 
un tant per cent més alt ja que si volem instaurar la selectiva, ho hem de fer amb el 
millor model possible". .... I seguia: Han sigut moltes hores de negociació on tots hem 
cedit, però al final, hem aconseguit entre tots aplicar el millor model possible a Arenys 
de Mar".  
 
Seguim encara al 2011. Passa un mes, arribem al Ple Ordinari del mes de desembre de 
2011.  
 
Inclusió al ordre del dia d'una declaració d’urgència: la suspensió de la tramitació de 
l'expedient per adjudicar la gestió del servei públic de recollida de residus.  
Mostrem la nostra perplexitat més absoluta, i la indignació per aquesta marxa enrere 
tant surrealista, incoherent i falta de tota lògica.  
 
En el mateix ple, encara som al desembre de 2011, en coneixem els motius: l’equip de 
govern d’aleshores (CIU, PP i BLOC), ha pactat "in extremis" la retirada de la licitació 
del servei públic de recollida de residus al municipi amb el model porta a porta" a 
canvi, amb el PSC a canvi que el grup socialista s’abstingui en la votació dels 
pressupostos 2012, perquè aquests puguin tirar endavant.  
 
No m’estendré més en l'esmentat desgavell de ple, poc afortunat, perquè es pot trobar 
fàcilment a la ràdio a la carta de Ràdio Arenys, als canal youtube de l’emissora, i al acta 
de la sessió al web municipal.  
 
Fem un nou salt de calendari:  
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Ple del 25 d'abril de 2012, es porta a ple l' Aprovació del nou expedient de licitació de 
la concessió del servei públic de recollida selectiva de residus. 
 
Vam ser contundents també aleshores, vam constatar de nou, el gran pas enrere que 
significava en allò que havíem treballat, consensuat i cregut, en allò que s’ha demostrat 
que funciona, i que ho fa amb bons resultats. Bé ara no tant!!  
 
Ens vam negar rotundament, a donar suport al pitjor dels escenaris  a la nostra vila. 
Dèiem aleshores, i seguim mantenint avui, que perdíem un altre tren, el d’un model de 
recollida sostenible econòmicament i ecològica. 
 
Entre d'altres punts vam explicar:  
 
Si aproven aquest expedient tal com l’han presentat, probablement molts arenyencs 
pensarem que hi ha vilatans de primera i de segona, i que els nostres drets i deures no 
són els mateixos segons el veïnat on vius. 
 
Què volem dir amb doble model de recollida? : doncs un sector de la població està 
subjecte a un model, el porta a porta i ha de complir amb una normativa que estipula 
els dies concrets en què es recull la fracció orgànica, els envasos , el paper i el cartró i 
la resta, el rebuig. 
 
D’altra banda uns sectors de la població on es podrà fer la recollida selectiva però com 
vulguin i quan vulguin, qualsevol dia, a qualsevol hora i amb la temptadora 
possibilitat de no haver de fer-la, ja que l’Ajuntament posa a la seva disposició els 
contenidors de resta o rebuig, i buidarà aquest contenidors 4 dies per setmana, a més 
d’algun dia o moment puntual que estiguin plens i saturats. 
 
Si aproven aquest plec, hauran d’explicar a la vila, com decreixen els ingressos per fer 
ben feta la recollida selectiva porta a porta, com ha passat en el primer any de la seva 
implantació, i com creixen d’altra banda les quantitats de recollida de rebuig amb el 
model que ens proposen. 
 
Encara estem al mes d'abril del 2012.  
 
Vam parlar aleshores també, dels ingressos que ja havia generat el porta a porta, que 
compensaven amb escreix l'increment del cost del servei de recollida de la brossa. La 
revista municipal ATR de primavera, afegia que aquest diferencial positiu, havia  permès 
que la taxa d’escombraries del 2011 hagués compensat la totalitat del cost de la gestió 
dels residus municipals i que no s’hagi hagut d’incrementar de cara a l’exercici 2012. 
 
A mitjan de novembre d'aquest any, Ràdio Arenys publicava a la portada:  
 
Arenys recicla menys que Catalunya i el Maresme el 2011. Així ho reflecteix les dades 
que ha publicat el departament de Territori i Sostenibilitat sobre la generació i gestió 
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de residus municipals. En concret, la nostra vila va tenir un 38,4% de recollida selectiva, 
quan la mitjana al Maresme és 43,08% i la catalana del 40,62%. Pel que fa a altres 
municipis de la comarca, Canet de Mar és la població que més recicla amb un 66,8%, 
seguit d’Argentona amb un 65,4% i Sant Andreu de Llavaneres, amb un 63,5%.  
 
No farem ara la demagògia de comparar aquestes dades, perquè amb aquest any 
perdut encara no s’està fent la recollida amb el model que sigui a tot el terme, però si 
que ens serveixen per il·lustrar que probablement, amb el bon camí que portàvem, ara 
estaríem amb les xifres com les de les poblacions veïnes, si haguéssim fet camí amb 
l’acord assolit al novembre de 2011.  
 
Anem al dia d'avui:  
 
Han passat set mesos des de l’aprovació del plec de clàusules. Ha passat un any des del 
canvi de model. Avui es porta a ple l’acord per l’adjudicació del servei de recollida 
selectiva de residus del municipi a l’entitat Arca del Maresme Empresa d’Inserció.  
 
El grup municipal d’ICV ha apostat sempre pel model de recollida porta a porta i per la 
seva extensió a tot el municipi. Amb tota la coherència i responsabilitat del món, el 
nostre vot serà en contra d'aquesta adjudicació i no pas per l’adjudicatari, ni pel procés 
com s'ha fet la contractació, sinó com ha quedat palès, perquè no és el model que ens 
agrada ni creiem que sigui un bon escenari per Arenys. Perquè creiem que hem perdut 
un any d’or, i que la nostra vila ja està fent passes enrere a aquest nivell, i que el nou 
govern, (ara amb el PSC) ha perdut un nou tren de fer les coses ben fetes. Que anem 
de mal en pitjor, i que la baixada de guàrdia que s'ha evidenciat aquests darrers mesos 
en la recollida al nucli antic és espectacular, i que cal entomar de nou el tema amb 
molta diligència.  
 
Amb tot, i com a representant que he estat dels grups a l’oposició en la Mesa de 
Contractació, i entenent que una cosa no treu l’altra, volem deixar ben clar, i que 
consti també en acta, que el procés que ha seguit la mesa de contractació des del 
proper moment, ha estat objectiu, modèlic, i molt ben conduit per totes les parts que 
hi han participat. 
 
No ens queda cap dubte, que tècnicament, el procés ha estat transparent,  i metòdic 
en la revisió i avaluació tècnica de la propostes presentades, així com en l'elaboració 
dels informes i documents de síntesi per a la mesa. 
 
I  volem agrair públicament, perquè també creiem que en aquest casos és just i 
necessari fer-ho, el treball que han fet els tècnics de Medi Ambient, de la Brigada, de 
Secretària i d’Intervenció, com també dels Serveis Tècnics Municipals, sota la 
presidència del regidor de Serveis Juanjo Almansa, que quan va començar el procés era 
també regidor de Medi Ambient.  
  
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
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Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal. 
Vots en contra: 3 vots d’ICV, 1 vot ERC i 1 vot CUP.  
 
5.- APROVAR LES MILLORES DE LA PRESTACIÓ ECONÒMICA 
D’INCAPACITAT TEMPORAL DEL PERSONAL DE L’AJUNTAMENT 
D’ARENYS DE MAR.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta 
proposta d’acord:  

 
Atès que l’article 9 del RD Llei 20/2012, de 13 de juliol, en relació a la seva a disposició 
addicional 18, permet a cada Administració Pública l’establiment de complements 
retributius en concepte de millora de la prestació percebuda en les situacions 
d’incapacitat laboral. 
 
Atès que l’esmentada normativa  permet que, en supòsits excepcionals i degudament 
justificats, es pugui arribar al cent per cent de les retribucions que es percebin en cada 
moment i  deixa sense efecte els pactes i convenis vigents que la contravinguin. 
 
Atès que d’altra banda la Llei 2/2012, de 29 de juny, de Pressupostos Generals de 
l’Estat per al 2012 determina que la jornada general de treball en el sector públic no 
pot ser inferior a 37,5hores setmanals de treball efectiu de promig en còmput anual, i 
deixa en suspens l’eficàcia dels pactes i acords vigents que ho contradiguin. 
 
Atès que en l’actual pacte de condicions de treball dels empleats d’aquest ajuntament 
no esta regulat el règim disciplinari aplicable al personal laboral. 
 
Atès que l’aplicació d’aquestes matèries ha de ser objecte de negociació col·lectiva, de 
conformitat amb el que disposa l’art 37 de la Llei 7/2007, de 12 de juliol. 
 
Vist l’acord de 20 de setembre de 2012 de  la Mesa General de Negociació de 
matèries comunes dels personal d’aquest Ajuntament al respecte, així com els informes 
emesos a l’efecte, és per això que es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 
ACORDS: 
 
1. Complementar la prestació d’IncapacitatTemporal (IT) per contingències comunes 
del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, organismes i entitats 
que en depenen acollit al règim general de la Seguretat Social o al règim especial de 
mutualisme administratiu, amb els topalls màxims permesos pel Reial Decret 20/2012, 
d’acord amb el detall següent : 
 
a) 3 primers dies d’IT : complement fins arribar al 50% de les retribucions fixes i 
periòdiques percebudes durant el mes anterior a la situació d’IT. 
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b) Del 4t al 20è dia d’IT, ambdós inclosos, complement fins arribar al 75% de les 
retribucions fixes i periòdiques percebudes durant el mes anterior a la situació d’IT. 
 
c) A partir del 21è dia i durant tot el període d’IT : complementar fins arribar al 100% 
de les retribucions fixes i periòdiques percebudes durant el mes anterior al de la 
situació d’IT. 
 
1.2. En el supòsit d’IT per contingències professionals es percebrà el 100% de les 
retribucions fixes i periòdiques percebudes durant el mes anterior al de la situació 
d’IT. 
 
1.3. Les prestacions que derivin de situacions d’incapacitat temporal que es produeixin 
durant l’embaràs i les que vinguin motivades per una situació de violència de gènere, 
acreditades d’acord amb el que disposa la Llei Orgànica 1/2004, de 28 de desembre, es 
complementaran fins arribar a un 100% de les retribucions fixes i periòdiques 
percebudes durant el mes anterior, durant tot el període de durada de la incapacitat 
temporal. 
 
1.4. Les prestacions que derivin de situacions d’incapacitat temporal que es produeixin 
en el supòsits d’hospitalització, intervenció quirúrgica o malalties greus recollides en el 
llistat annex al RD 1148/201, de 29 de juliol, o la norma que el substitueixi, es 
complementaran fins arribar a un 100% de les retribucions fixes i periòdiques 
percebudes durant el mes anterior, durant tot el període de durada de la incapacitat 
temporal. 
 
1.5. Constituir una comissió de seguiment en el termini màxim d’un mes per analitzar 
la viabilitat d’incorporar al present acord supòsits no contemplats en els apartats 
anteriors que requereixin una especial protecció i que aconsellin la percepció del 100% 
de les retribucions en situacions d’incapacitat temporal o l’adopció d’altres mesures 
socials. Seran objecte d’anàlisi en el si d’aquesta comissió aquells casos que puguin 
crear algun dubte sobre l’aplicació de possible percepció del 100% de les retribucions. 
Per aquests dos supòsits es garanteix en tot cas un tractament d’equitat entre tots els 
empleats públics. 
 
1.6. Aquest acord tindrà efectes en els processos d'incapacitat temporal que tinguin 
inici a partir del dia 15 d’octubre de 2012. 
 
2. Establir la jornada ordinària mínima de 37,5hores setmanals de treball efectiu de 
promig en còmput anual, de conformitat amb el pactat en la Mesa general de 
negociació el darrer 20 de setembre de 2012. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: pel que fa a aquest punt la CUP no el compartim. I no ens 
sembla bé perquè es penalitza un dret, el de posar-se malalt. A cada cop de decret del 
govern espanyol fem un pas enrere respecte a les millores que als treballadors i 
treballadores ens va costar molt aconseguir i que, retallada rere retallada, dia rere dia, 
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se’ns penalitza per què les puguem exercir. Els principals instigadors i promotors de la 
crisi que estem patint ens volen fer pagar els plats trencats al poble treballador català; 
una crisi que té moltes més cares que l’econòmica, això sí, la més dolorosa per qui li 
toca d’aprop. Però una altra cara de la crisi és la retallada en drets socials i laborals. I 
aquesta és la que amb decrets espanyols i col·laboracions catalanes del govern de torn 
afecten els treballadors i treballadores d’aquest país. Per tant, més que una millora la 
CUP l’entenem com una penalització d’un dret, i les lleis han de ser les garants dels 
drets i no penalitzar-los. 
 
Per tot plegat, la CUP votarem en contra d’aquest punt. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: El grup municipal d'ICV votarà a favor d'aquest punt, atès que compta 
amb el vist-i-plau de la Mesa general per a la negociació col·lectiva del personal laboral 
d'aquest ajuntament. La nostra proposta hagués estat la de fer una interpretació del 
Decret de Mesures per a garantir la estabilitat pressupostària i de foment de la 
competitivitat amb la màxima amplitud possible en tots els supòsits que contempla 
l'esmentada llei, tal i com vam proposar a la moció presentada el mes passat que va ser 
rebutjada per aquest Ajuntament pel que fa a la flexibilitat de la jornada de treball i les 
pagues extraordinàries. 
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal, 3 vots 
d’ICV, 1 vot ERC 
Vots en contra: 1 vot CUP.  
 
6.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT DEL TERCER 
TRIMESTRE DE 2012.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta 
proposta d’acord:  
 
Per la present es dona compte de l’informe emès per la Tresoreria Municipal corresponent al 
compliment de la mesures contra la morositat, del tercer trimestre de 2012. De conformitat 
amb el que estableix l’article 4 de la llei 15/2010 , de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, pel que s’estableix mesures de lluita contra la morositat en les 
operacions comercials. 
 
ANTECEDENTS 
 
PRIMER- El que es disposa en el següent informe, és d’aplicació a tots els pagaments efectuats 
com a contraprestació en les operacions comercials entre empreses i l’Ajuntament d’Arenys 
de Mar. 
 
SEGON- S’acompanya l’annex A (pagaments realitzats en el trimestre), d’acord el compliment 
dels terminis previstos en la Llei 15/2010, de 5 de juliol, que inclou el nombre de pagaments i 
imports totals dels pagaments realitzats dins i  fora termini legal. 
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TERCER- Sense perjudici de la seva possible presentació i debat en el ple de l’Ajuntament, 
aquest informe s’ha de remetre a Tutela Financera. 
 
QUART- D’acord l’article 3.3  de la llei 15/2010, que  s’afegeix una nova disposició transitòria  
octava  en la qual es determina que entre 1 de gener de 2012 a 31 de desembre de 2012, el 
termini per abonar les obligacions transitòria és de 40 dies. 
 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
-Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que 
s’estableix mesures contra la morositat en les operacions comercials.. 
 
-Llei 3/2007, de 30 d’octubre, de Constractes del Sector Públic. 
 
- ECO/1406/2011, d'1 de juny, per la qual es modifiquen els annexos de l'Ordre ECF/138/2007, 
de 27 d'abril, sobre procediments en matèria de tutela financera dels ens locals. 
 
 
 
CONCLUSIONS 
 

1. S’adjunta al present informe un llistat resum (pagaments realitzats en el Trimestre) 
corresponent al tercer trimestre del 2012 ,  on es detallen els següents indicadors: 

 
1. Període mig de Pagament (PMP) que és l’indicador de dies promig que s’ha 
tardat a realitzar els pagaments, que en aquets trimestre és de 44,47 dies. 
 
2. Període mig de Pagament Excedit (PMPE)- és l’indicador de nombre de dies 
promig, que les operacions pagades fora de termini han excedit el termini legal, 
que en aquests trimestre ha estat de 26,79 dies. 

 
2. S’adjunta al present informe el document que s’ha de trametre  a Tutela financera 

(Informe de Tresoreria. Tutela financera), on es detalla el total de pagaments realitzats 
durant el 3r trimestre és de 1098  per un import global de 2.033.409,75€, d’acord el 
detall següent 

 
      Nombre Import % 
Pagaments realitzats durant el trimestre dins del 
termini legal 303 976.258,44 48% 
Resta de pagaments 795           1.057.151,31         52% 
Pagaments totals durant el trimestre           1098 2.033.409,75 100% 

 
 
7.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
7.1 A) PRECS 
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC: 
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1.- Hem vist ja fa uns mesos que les cartelleres municipals es troben en un estat 
lamentable, donat que s’han enganxat cartells no autoritzats i que ho han fet amb cola. 
Alguns exemples són concerts a Mataró, festes de la cervesa... En força cartelleres 
encara hi ha restes d’aquest cartells. Demanem al govern municipal que procedeixi a 
netejar les cartelleres.  
 
L’alcalde Sr. Fors recull el prec, 
 
 
2.- Ens han arribat queixes de certs establiments de restauració que tenen terrasses, 
als quals se’ls fa demanar autorització per posar televisions a les mateixes, amb vuit 
dies d’antelació, i cada vegada que hi ha un partit de futbol. Això ha generat moltes 
molèsties i perjudicis a algunes terrasses que han hagut de retirar la tv, després de la 
visita de la policia amb els perjudicis per a la imatge que això ha generat a aquests 
establiments. Demanem que es tingui més cura a l’hora de enviar la policia a aquests 
locals, que no estan cometent cap infracció, així com demanem que aquestes 
autoritzacions es puguin sol·licitar per temporada i no cada vegada que hi ha un partit, 
més tenint en compte que a vegades d’una setmana per l’altre no se sap quin dia es 
jugaran aquests partits.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero recull el prec. 
 
b) PREC DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP: 

Per informacions de diverses famílies amb fills adolescents, tenim constància que alguns 
establiments de la vila venen alcohol a menors d’edat. Demanem que es facin les 
gestions pertinents per evitar aquesta pràctica. 

La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 
 
c) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV: 

 
1. Demanem a l’equip de govern, i per extensió també en aquest cas a la resta de 
forces polítiques d’aquest consistori, que donin suport a la iniciativa solidària 
anomenada “El petit gran repte” feta per un arenyenc, per tal de recollir fons per a la 
Fundació Miquel Valls que atén malalts d’E.L.A. (esclerosi lateral amiotròfica), dels 
quals, desafortunadament, també hi ha casos a la nostra vila. Cal dir que aquesta 
iniciativa ja té el suport d’entitats i particulars d’Arenys de Mar, i el que demanem és 
que des d’aquest Ajuntament es doni recolzament institucional i logístic en quant a 
afavorir la seva difusió mitjançant els canals públics de comunicació, col·laborar en les 
activitats que s’organitzin i facilitar els espais que precisin. 
 
L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
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2- Demanem a l’equip de govern que vetlli per tal que el supermercat Condis situat a 
la Rambla Pare Fita compleixi amb la normativa establerta per carregar i descarregar 
els camions. Els veïns ens han fet saber que sovint ho fan fora de l’hora indicada i del 
lloc destinat per a aquest fi, amb les molèsties que això ocasiona al veïnat. I tot i que 
ens consta que s’ha comunicat en diverses ocasions aquest fet a la Policia Municipal, 
continua passant el descrit. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 
 
3. Preguem a la regidories de Medi Ambient i de Serveis que es puguin programar les 
podes a l'arbrat públic arenyenc en determinats períodes de l'any com son durant la 
tardor o passat l'hivern, per estalviar els costos que suposa que en els períodes que 
cauen més les fulles, calgui tanta intervenció de manteniment i neteja de la via pública, i 
del famós bufador que tants problemes acústics provoca als veïns. 
  
El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
4.- Demanen al govern que faci una actuació per dotar d’enllumenat, inexistent en 
aquests moments, el camí de l’Hort del Bisbe que va del camí de Can Quintana fins el 
pavelló municipal d’esports. Hi ha molta gent que ha de passar per aquest indret, sobre 
tot infants i adolescents que l’utilitzen en horari extraescolar i que en aquesta època de 
l’any, a partir de les sis de la tarda, està completament fosc, amb el perill i la 
inseguretat que aquest fet suposa. 
 
L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
5.- Demanem al govern que faci les gestions necessàries amb ADIF per evitar que 
s’utilitzi la doble via situada just al davant de l’entrada de la nostra vila com aparcament 
de la màquina de tren fins a la topera.  Aquest fet , que es dona habitualment, impedeix 
la vista privilegiada de la primera línia de mar que volem continuar gaudint i dona una 
mala imatge a la nostra població. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona recull el prec. 
 
6.- Demanem que el govern faci les gestions necessàries i insti a l’Administració que 
correspongui, que faciliti la mobilitat pels laterals de la NII amb seguretat , com ja ha 
fet en alguns trams , de les persones que resideixen en la Urbanització Portimar I, les 
Carolines, així com les dels càmpings de la zona i que es volen desplaçar a peu per anar 
al municipi. Son moltes les persones i veïns de les zones esmentades que caminen pel 
lateral de la NII sense cap seguretat i amb risc d’atropellaments. Pensem que ja és hora 
d’acostar les zones més allunyades, en aquest cas la de Llevant, tal i com ja es va fer a 
la zona de ponent. 
  
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona recull el prec. 
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B) PREGUNTES 
 
b) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC 
 
1.- En el sentit del prec anterior, quantes sancions s’han interposat a les empreses que 
han fet un mal ús de les cartelleres? 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que ho sent molt no poder donar-li ara, però 
necessito més temps quan la resposta no depèn de mi, ja està demanada demà la 
tindran per correu els crònics tots els regidors  
 
2.- Els contenidors soterrats del carrer Pau Costa fa dues setmanes que estan trencats 
i per tan precintats. Desconeixem la causa però quan pensa el govern municipal 
arreglar-los? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que és cert, aquesta urbanització no està totalment 
recepcionada i ja hem requerit a la l’empresa per tal de que ho reparin  
 
3.- Davant l’evolució tan negativa de les xifres d’arenyencs aturats, pot el govern 
confirmar que l’equip i recursos del servei d’intermediació laboral local continuarà sent 
prioritari en el proper exercici?” 
 

El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que per descomptat que el servei d’intermediació 
laboral és prioritari. Precisament davant l’escenari d’importants retallades en les 
subvencions per a aquest servei que afecten a tots els municipis i tenint en compte que 
l’equip que actualment desenvolupa el servei depèn exclusivament de subvenció, aquest 
Govern porta mesos treballant per tal de garantir la continuïtat del servei. 

Atès que l’equip actual finalitza el seu contracte de manera improrrogable per les 
característiques del mateix, s’està estudiant de forma conjunta amb Recursos Humans 
de l’Ajuntament les formules per a aquesta continuïtat amb personal de la casa, sia per 
via de la promoció interna o d’altres, en qualsevol cas amb personal qualificat de la 
casa, a efectes de no augmentar la massa salarial. 
 
c) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 
 
1.- En quin punt està l’acció de repetició que ha exercit l’Ajuntament, l’alcalde en va 
informar en un passat ple, respecte a les multes sentències que hem de pagar els 
arenyencs i arenyenques per la mala gestió de l’exsecretari municipal? 

El Sr. Alcalde diu que actualment l’acció de repetició contra l’anterior secretari Sr. 
Angel Lozano ha finalitzat la via administrativa i que l’Ajuntament l’hi ha desestimat el 
recurs de reposició que va interposar. Per això resta aquesta acció pendent que el Sr. 
Angel Lozano utilitzi la via legal davant de la jurisdicció contenciós administrativa. 
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2.- Aquest cap de setmana s’ha fet un passeig guiat per la Torre dels Encantats. De ben 
segur que ha estat un èxit. La llàstima és que el poble d’Arenys tingui l’accés restringit 
la resta de l’any. La CUP, per millorar aquesta situació, tenim una proposta. Fer 
gestions perquè algun organisme públic supramunicipal adquireixi l’edifici i l’espai i 
demanar la incorporació de l’espai al Parc Montnegre-Corredor. D’aquesta manera en 
recuperaríem l’ús i protegiríem l’espai. La pregunta que fem la CUP és la següent: ha 
fet alguna gestió l’equip de govern en aquest sentit? 

El regidor Sr. Llodrà diu que efectivament, regidor, aquest cap de setmana vam 
celebrar la 8a Passejada per la Torre dels Encantats –organitzada conjuntament per 
Arrels Cultura, l’Ajuntament de Caldes i l’Ajuntament d’Arenys de Mar– després de 
set anys sense que aquest indret tan rellevant del nostre municipi obrís les portes al 
públic. El “de ben segur que ha estat un èxit” que vostè acaba d’enunciar, demostra no 
només que vostè no va anar-hi –i el disculpo perquè sabem que tenia un debat a la 
ràdio i potser era més primordial– sinó també que ni vostè ni el seu equip no han 
mirat el web de l’ajuntament. Allí s’informa, amb imatges incloses, que a l’esdeveniment 
hi van anar més de dues-centes persones. Ni la intensa pluja de primera hora ni el fet 
de tractar-se d’un matí de diumenge van ser impediments perquè tota aquesta gent 
volgués conèixer de ben a prop, gràcies a cinc guies experts, el ric patrimoni històric, 
arqueològic i natural del lloc. 
Tot i la seva absència justificada, m’agrada que em faci aquesta pregunta, doncs aquest 
govern, concretament la Regidoria de Cultura, ha iniciat els primers passos per fer que 
l’accés i visita a aquest enclavament es produeixi amb més assiduïtat al llarg de l’any, 
cosa que, com vostè bé diu, ara no passa. No vull avançar notícies perquè el primer del 
que estem pendents és reunir-nos amb els propietaris, que són més d’un. Una vegada 
tinguda aquesta entrevista podrem albirar, més o menys, com anirà el procés, si serà 
més o menys complicat. 
El que està clar és que la Torre dels Encantats –com a Bé Cultural d’Interès Nacional 
que és des de l’any 1949– ha de poder ser gaudit, contemplat i visitat per tothom; 
d’això, qui li parla, i la resta de membres d’aquest consistori –espero- no en té cap 
mena de dubte. La compra de la finca, però, és avui en dia, per la situació que 
arrossega el país, no impossible però sí poc viable ja sigui per part de l’Ajuntament com 
per algun altre organisme supramunicipal. Estem parlant, com pot imaginar, de set 
xifres que són moltes. Tot i així hi ha altres opcions que ja fa mesos que estem 
contemplant i de les que anirem informant. 
Deixi’m dir-li, però, que una vegada l’Ajuntament tingués alguna mena de potestat 
sobre el lloc –i això no significa obligatòriament haver-lo de comprar–, la Diputació de 
Barcelona –concretament el Servei del Patrimoni Arquitectònic Local– que tenen 
coneixement constant i directe de tot aquest procés, ens recolzarien i ajudarien en el 
que fos: consolidació i neteja d’estructures, manteniment del lloc, estudis de qualsevol 
tipus, etc. A més, tota l’àrea podria ser inclosa en el Parc Montnegre Corredor. 
Aconseguiríem llavors el que és el nostre objectiu, fer de la Torre dels Encantats un 
parc temàtic –si se’m permet l’expressió– on natura i història es fusionen de manera 
extraordinària, per gaudi no només d’arenyencs i caldetencs sinó de tots aquells que 
ens visiten. 
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Fins que això no passi, cal però un procés que suposo que serà complex, llarg i feixuc i 
que no sabem si arribarà a bon port. Amb tot, benvolgut regidor, la fe en el projecte i 
la voluntat de tirar-lo endavant hi és per part de tot l’equip de govern. No dubti ni un 
moment, ni vostè ni cap altre membre de la oposició, que se’ls mantindrà informats en 
tot moment dels passos realitzats. Mentrestant, continuem treballant. Moltes gràcies. 

 

3.- Atès que la diputació també aposta per la rehabilitació com a mesura per evitar la 
construcció d’habitatge nou en terrenys que, no ens enganyem, eren agrícoles, s’ha 
plantejat aquest equip de govern fer un estudi per fer un cens dels habitatges buits i 
amb necessitat de ser rehabilitats de la vila?  

4.- S’ha plantejat l’equip de govern fer un banc de dades de pisos de lloguer a la vila 
per després poder-se gestionar des del propi Ajuntament? 

La tinent d’alcalde Sra. Real contesta a les dues preguntes i diu que: 
 
1) OFICINA D’HABITATGE. 
L’Ajuntament d’Arenys de Mar manté un conveni amb el Consell Comarcal del 
Maresme per prestar el servei d’habitatge a Arenys de Mar. 
L’oficina d’habitatge d’Arenys de Mar està oberta els dilluns de 9h. a 14h. i es troba 
ubicada als Mòduls de Can Nadal. 
Es dona resposta a aquelles necessitats cada cop més creixents de les polítiques locals 
d’habitatge per: 
 
1.Fomentar un accés assequible a l’habitatge 
2.Impulsar la rehabilitació dels habitatges de la comarca. 
3.Dinamitzar el mercat de lloguer. 
4.Tramitar ajuts de lloguer. 
5.Crear una borsa d’habitatges desocupats del territori i dinamitzar el mercat de 
lloguer. 
6. La promoció del manteniment i la rehabilitació del parc d´habitatges. 
 
El Servei d'Habitatge que presta el Consell Comarcal del Maresme es fonamenta en 
tres pilars bàsics: 
o Informar i assessorar els ciutadans i ciutadanes de la comarca sobre els 
recursos que l'Administració destina a habitatge i sobre com poden accedir-hi.  
o Donar assessorament tècnic en les obres de rehabilitació dels edificis i dels 
habitatges i cursar totes les sol·licituds de subvencions en aquesta matèria.  
o Potenciar la borsa de lloguer mitjançant la captació i lloguer d'habitatges a la 
comarca del Maresme 
2) Un dels altres serveis que s’ofereix es la BORSA DE LLOGUER. 
Es crea una borsa de lloguer dels habitatges tancats (no habitats) de la comarca que 
tinguin cèdula d’habitabilitat o possibilitat d’obtenir-la. Poden beneficiar-se del servei 
propietaris que volen llogar els seus habitatges amb les garanties i seguretat que els hi 
ofereix la mediació d'una administració pública, i les persones que necessiten trobar pis 
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a un preu més assequible que el de mercat lliure i que accepten les condicions de 
mediació. També s’ocupa de tramitar els ajuts per a un lloguer just, per rehabilitar 
habitatges i les cèdules d´habitabilitat.  
 
ALS PROPIETARIS QUE VOLEN INCLOURE EL SEU HABITATGE A LA BORSA DE 
LLOGUER: 
o Se’ls ofereix entre altres coses: 
o Ajuts perquè posin en lloguer els habitatges desocupats.  
o Informació de l'Aval-lloguer  
o  mediació social per al lloguer  
o Programa de cessió a l'Administració d’habitatges per destinar-los a lloguer 
social  
 
ALS ARRENDATARIS QUE VOLEN LLOGAR PIS A TRAVÉS DE LA BORSA 
o Se’ls informa de Quins requisits cal complir per accedir a un pis de la Borsa de 
Lloguer  
o Què cal fer per ser sol·licitant de la Borsa de Lloguer 
o I se’ls ajuda amb la SOL·LICITUD PER FORMAR PART DE LA BORSA DE 
LLOGUER. 
 
3) Recentment, s’ha pactat també amb la responsable de l’oficina d’habitatge una borsa 
d’habitacions de lloguer per donar resposta a les necessitats actuals.  
Arran de les demandes conegudes per serveis socials de persones que no poden 
assumir la totalitat de les despeses d’habitatge (lloguer o hipoteca) i alhora les 
demandes de lloguer d’una habitació davant la impossibilitat de poder fer front a un 
habitatge es va fer la proposta de poder crear una borsa d’habitacions de lloguer, tant 
de demandes com d’ofertes. 
 
PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 
 
1.- Sap l’equip de govern a qui pertany el solar adjunt a la plaça Montserrat? Els veïns 
del indret, ens han fet arribar les seves queixes, perquè actualment presenta un estat 
d’abandonament absolut i el fet que comuniqui directament amb la plaça, suposa un 
perill evident pels nens que hi juguen. Preguntem si s'ha fet alguna acció al respecte, i 
sinó és així, demanem que s'insti amb urgència a la propietat per què restableixi la 
porta que hi havia d’accés per tal que no pugui entrar ningú i evitar el perill que això 
comporta. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que en aquets moments està pendent un procés de 
subhasta d’aquest solar per deutes del constructor amb l’ajuntament es molt probable 
de que aquest solar acabi essent zona verda de l’Ajuntament , això suposarà la 
resolució d’un problema que porta molts anys sobre la taula  
 
2.- Preguntem al govern com és que amb data d'avui el web municipal no s'està seguint 
els principis de la la Llei Orgànica de Protecció de Dades de caràcter personal. A la 
darrera convocatòria de la plaça de tècnic de turisme, com també a les darreres 
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convocatòries de selecció de personal per exemple, s'han publicat al tauler d'anuncis 
del portal web com també a les cartelleres públiques els noms i cognoms així com el 
document d'identitat de les persones que s'hi han presentat així com la valoració 
obtinguda.  
 
La tinent d’alcalde Sra. Estrada diu  
 
3.- Preguntem al govern si és coneixedor de l'okupació que s'ha fet de la finca situada 
al número 3 del Passeig Xifré i si s'ha pres alguna mesura al respecte. 
  
El Sr. Alcalde diu que el següent dia de tenir ocupes la policia local hi va anar i ells des 
de dins van treure la targeta del seu advocat, seguidament vam avisar als propietaris 
que fessin la corresponent denúncia 
 
4.- Al ple del mes de setembre, vam constatar que desprès de mesos que els 
promotors de l'obra del Passeig Xifré núm. 7 fessin cas omís a les demandes municipals 
de treure la tanca de l'obra, finalment la van retirar. Hores d'ara però, la situació és 
encara pitjor, perquè dos mesos després els desperfectes que ha ocasionat l'empresa 
constructora a la vorera, son més evidents. El regidor d'Urbanisme ens va dir aleshores 
que havia requerit a l'empresa a solucionar-ho. Volem saber quina és la situació hores 
d’ara d'aquesta demanda. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que és  fent els requeriments necessaris i si al final 
no ho  resolt el promotor , quant estigui acabat el procés administratiu executarem 
subsidiàriament  
 
5.- Preguntem al govern, si s'ha produït alguna incidència important en la conducció de 
l'aigua a la nostra vila, i si els consta per l'empresa que té la concessió si hi ha algun 
problema al respecte. Aquests darrers dies, hem pogut veure diverses fuites d'aigua 
important i no solventades a veïnats per exemple com el del carrer de Sant Antoni o al 
carrer de la Revolució. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que no res d’especial que indiqui que aquestes dues 
avaries que indiquen estiguin relacionades. Una es xarxa publica i altre xarxa particular  
 
6.- Preguntem al govern si tenen coneixement de l'estat de les obres d'ADIF de 
condicionament de l'estació d'Arenys. Unes obres que s'estan allargant en el temps, i 
que molts usuaris de rodalies cada dia en pateixen les conseqüències. Darrerament, 
sembla fins i tot que cada vegada hi ha menys gent treballant-hi, i que no s'avança en la 
seva execució. El perill pels usuaris del servei, ha anat en augment constant. 
  
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que el constructor informa que està previst acabar 
a finals d’any 
 
7.- Ha passat mig any, des que el govern d'Arenys va cedir la gestió de la deixalleria 
mancomunada a favor de l'Ajuntament d'Arenys de Munt perquè la seva empresa 
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pública Gusam en portes la gestió. Punt per cert, al que el nostre grup municipal 
d'Iniciativa hi va votar en contra, com també ho va fer el PSC que en aquells moments 
encara no havia entrat al govern municipal. Una de les principals millores que se'ns va 
vendre aleshores, va ser que la gestió amb els usuaris milloraria i que es farien carnets 
digitalitzats on constarien els lliuraments per obtenir descomptes en les taxes 
respectives. Com sigui que hores d'ara no s'ha dut a terme aquesta millora prevista, i al 
ple passat vam aprovar un descompte a les taxes pels recicladors i més constants 
usuaris del servei, preguntem al regidor de Medi Ambient com es troba aquesta 
situació. Aquesta mateixa setmana, usuaris que han anat a la deixalleria, ens han 
comentat que ni tant sols han rebut un comprovant del seu lliurament.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que en aquets moments sestà en procés 
d’adaptació de la nova gestió per part de la Gusam i per tant en procés d’adaptació 
informàtica i de compra de targetes per usuaris 
 
8.- Hem pogut constar que els parterres de Platja Cassà estan en alguns casos 
destrossats, i que son utilitzats com a lloc de pas per travessar la Nacional II per 
accedir a la via de tren, amb el perill que suposa. Preguntem al govern si pensa fer 
alguna actuació al respecte, considerant que si més no a banda de la millora ambiental, 
feien la funció de barrera entre la vorera i la carretera. 
  
El Regidor Sr. Almansa diu que als mesos d’hivern canviarem la vegetació de Platja 
Cassà per una més alta perquè faci de barrera arquitectònica per als vianants. 
  
9.- Preguntem al govern, si ha fet alguna gestió amb la direcció de la Residència 
Geriàtrica Villa Betània, per tal que arreglin el problema que tenen des de l’ampliació 
amb els desaigües de pluvials que surten al carrer. Veïns de la zona, ens han comentat 
que no només hi surt aigua, sinó també restes de menjar, i fins i tot aquests darrers 
dies, la sortida d'olis i greixos, ha provocat la intervenció dels Bombers d'Arenys, pel 
perill que comportava a la via pública. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que si s’han fet les notificacions del problemes, que 
no son constant però si que es dona de quan en quan  
 
10.- Igualment preguntem també si es pensa dur a terme alguna actuació a la 
Claveguera del Carrer Montalt, que porta la seva conducció fins a Doedes, provocant 
problemes sovint al veïnat. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que la previsió és  primer trimestre any vinent  
 
11.- Preguntem a la regidoria de Promoció Econòmica si hi ha algun tipus de 
contraprestació econòmica o d’altra mena amb els cursos que s’estan duent a terme 
de cuina al Mercat Municipal amb comercials de la coneguda marca Thermomix.  

 
El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que la resposta és que no. Ha estat a requeriment dels 
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paradistes del Mercat Municipal organitzar activitats de dinamització. És per això que 
des de Promoció Econòmica s’ha contactat amb aquesta empresa per tal d’organitzar 
uns cursos de cuina amb producte del Mercat de forma i manera que aquesta activitat 
no comporti despesa per l’Ajuntament, de la mateixa forma que es va actuar fa uns 
mesos amb les empreses de vins i caves amb les que es va organitzar diversos tasts. 
Aquestes son accions encaminades a crear un ambient més dinàmic i atreure més 
visitants al Mercat i afavorir les vendes, alhora que es potencia la cultura del producte 
de proximitat. 
 
12.- Preguntem novament al govern en quina situació és troba l’espai cedit , que dona 
al Pla dels Frares, al Departament per a la construcció de l’Escola Sinera, a la que 
sembla que vol renunciar per què no compleix les condicions que garanteixen la 
seguretat per que l’escola el pugui utilitzar i que es manté amb un tancament 
provisional des de fa més de dos anys. 
 
La regidora Sra. Mir diu que en quina situació es troba? Doncs més o menys en la 
mateixa en que m’ho va preguntar durant el plenari del dia 29 d’agost. 
La situació és la mateixa, però això no vol dir que no hi haguem treballat. Els explicaré 
que a mitjans d’octubre vaig parlar personalment amb el departament per saber com 
teníem el tema i se’ns va dir que encara no se’ns podia donar resposta. O sigui que de 
moment seguim amb les negociacions amb el Departament. 
I si es llegeix l’acte del dia que he esmentat, dir-li també que en aquell moment 
preguntava per la neteja d’aquest espai, i a diferència d’aquell dia, ara ja ho tenim 
pressupostat per quan quedi clar qui se’n ha de responsabilitzar, si som nosaltres, ja 
tindrem la feina avançada. 
 
8 .- MOCIONS.- 
 
8.1  MANIFEST INSTITUCIONAL: DIA INTERNACIONAL PER A 
L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES.- La regidora Sra. 
Illescas dóna compte d’aquest manifest:  
 
Avui, 25 de novembre, les administracions i la societat civil tornem a aplegar-nos per 
fer públic, una vegada més, el nostre rebuig a la violència masclista, i per manifestar 
fermament i amb claredat la voluntat i la intenció de seguir treballant fins eradicar-la. 
Volem condemnar enèrgicament l’assassinat de dones per actituds masclistes, tant a 
Catalunya com arreu del món, i mostrar la nostra repulsa davant totes les 
manifestacions de violència, física, psicològica, econòmica, social o estructural, que 
impedeixen a les dones poder tenir garantits els seus drets com a ciutadanes.  
 
La nostra crida, el nostre refús i el nostre condol volen anar més enllà de les víctimes 
mortals, sens dubte la cara més crua i devastadora de la violència masclista, i apel·lar 
totes aquelles manifestacions i comportaments que atempten contra la integritat física i 
psicològica de les dones, pel simple fet d’haver nascut dones. Vulnerar els drets de les 
dones, més enllà de la injustícia i la crueltat, representa un gran impediment per assolir 
la democràcia plena, la pau, el desenvolupament i el dret d’exercir la ciutadania.  
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Val a dir que la societat catalana ha avançat i ha de continuar fent-ho. Fa anys que 
varem començar a caminar amb passes molt fermes a fi d’eradicar la violència envers 
les dones, i des d’aleshores, que no ens hem aturat. La nostra societat ha situat la 
violència masclista a l’agenda política del país. Cal esmentar que, més enllà de la Llei del 
dret de les dones a eradicar la violència masclista, dels plans i programes específics, 
dels coneixements i la recerca, i dels i les professionals, la societat catalana disposem 
de voluntat, tenacitat i fermesa. La voluntat política del Govern de la Generalitat, dels 
ajuntaments i les diputacions, però també la tenacitat i la fermesa de la societat civil 
organitzada, de les entitats i associacions de dones, i de totes aquelles persones que 
individualment treballen de forma incansable per assolir aquesta fita.  
 
Podem dir, doncs, que hem pres consciència del significat de la violència masclista i 
hem esmerçat grans esforços per donar-ne compte.  
 
Tot i la feina duta a terme, som conscients que la violència masclista té les arrels, en 
models i estereotips que rauen en l’imaginari col·lectiu. En un sistema de valors i rols 
de gènere que ens fa acceptar com a vàlids uns arquetips i una jerarquia de 
subordinacions que no només no es corresponen a la realitat, sinó que, per una banda, 
silencien les dones i en limiten els sabers, les capacitats i el talent, i per una altra, 
condicionen i limiten la capacitat de ser homes i de viure una masculinitat no violenta, 
receptiva, activa i de respecte cap a l’altre sexe. És per això que es fa necessari seguir 
treballant i invertint esforços en la prevenció i la sensibilització social. La violència, en 
totes les seves manifestacions, és una conseqüència de les desigualtats reals, per tant 
som conscients que l’única manera d’aconseguir una societat sense violència és fer una 
aposta clara per les polítiques d’igualtat que permetran a dones i homes concebre un 
pacte social i democràtic basat en el respecte, l’equitat i la justícia social. Som 
conscients que aquest pas el podem aconseguir amb l’educació i els coneixements que 
són eines que ens permetran, en un futur, construir relacions sense subordinacions ni 
violència.  
 
A dia d’avui, tenim a l’abast els instruments necessaris i imprescindibles per construir 
una societat més justa i igualitària, lliure de violència. Durant els darrers anys, amb la 
implicació de totes les administracions i els agents socials, hem avançat molt en la 
coordinació i el treball conjunt de totes les institucions i en el desplegament d’una 
xarxa de recursos i serveis especialitzats a tot el territori per tal de posar a l’abast de 
les dones en situacions de violència masclista i els seus fills i filles instruments 
d’atenció, assistència, protecció i recuperació. Cal seguir avançant en aquesta línia i, 
molt especialment, cal fer un esforç per aproximar aquests serveis a les dones i també 
a la societat en general perquè en facin ús sempre que ho consideri escaient. Hem de 
posar en marxa tots els mecanismes que siguin necessaris per tal que tothom sàpiga on 
pot adreçar-se en cas de detectar una possible situació de violència masclista i poder 
actuar així de manera preventiva, perquè hem constatat que tota la societat, i molt 
especialment l’entorn més proper a les dones, juga un paper fonamental en la detecció 
i prevenció de possibles episodis de violència; cal que totes i tots ho tinguem present i 
en siguem conscients.  
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És ben sabut que vivim moments difícils, però és necessari fer palès que les polítiques 
per a la igualtat d’oportunitats entre dones i homes i l’abordatge de la violència 
masclista i imprescindibles. Les institucions catalanes tenen per objectiu garantir el 
benestar, la qualitat de vida i el dret a viure lliurement. És per això  que, enmig d’uns 
temps convulsos, no ens podem permetre escatimar voluntats i no podem permetre 
que la violència masclista torni a casa, invisible i fonedissa, que es perpetuï en silenci 
mentre segueix atemptant contra el dret a ls vida i, en general, contra els drets 
humans. 
 
És per això, que en el marc d’aquesta diada, totes i tots nosaltres volem renovar i 
refermar el nostre compromís. Seguirem treballant per construir una nova cultura on 
les relacions es basin en la igualtat i el respecte, seguirem endavant fins assolir una 
societat més igualitària, formada per doner i homes lliures. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: : respecte aquest punt, el primer que la CUP volem 
comentar és que cap convocatòria d’eleccions pot justificar la vulneració dels drets 
fonamentals ni prohibir les reivindicacions que poden coincidir en una mateixa jornada.  
 
En aquest cas, ens referim al Dia Internacional contra les violències vers les Dones, 
reivindicació universal que es commemora cada 25 de novembre.  
 
A casa nostra i en ple segle XXI podem afirmar que les formes de violència masclista 
que pateixen les dones van en augment i que tots els drets aconseguits després de 
tants anys de lluita i patiment estan ara més debilitats que mai.  
 
Són les dones qui cobren menys diners per fer les mateixes feines que els homes, són 
les dones qui fan les feines més precàries, són les dones qui pateixen l’assetjament 
sexual a la feina, són les dones qui les acomiaden per ser mares, són les dones qui 
cobren les pensions de viudetat més baixes, són les dones qui sustenten la majoria de 
les llars, són les dones qui pateixen maltractaments físics i psicològics per part dels 
homes i són les dones les víctimes mortals de la violència masclista. Als Països 
Catalans, en el que portem d’any, 18 dones han estat assassinades per la seva parella i 
moltes altres viuen silenciades i amb l’ai al cor. 
 
Aquesta és la societat que tenim. I malgrat el reconeixement legal de la igualtat de 
drets entre els homes i les dones, els governants no s’esforcen prou per canviar el 
model patriarcal. Amb la crisi, per exemple, la Llei dels drets de les dones contra la 
violència masclista ha quedat reduïda a una simple declaració propagandística, amb la 
disminució dràstica de recursos públics per atendre els casos de violència masclista que 
van en augment. 
 
Per tots aquests motius, i malgrat les prohibicions, la manifestació començarà, com 
cada any, a les 6 de la tarda. Marxarà des de Canaletes fins la Plaça Sant Jaume, fent cas 
omís a la prohibició de la Junta Electoral perquè la desobediència civil és l’única opció 
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davant una decisió injusta. Quina democràcia tenim que nega el dret a manifestar-se 
contra les violències que pateixen les dones a diari, violències que ens oprimeixen i ens 
neguen el dret a la felicitat? És perfectament compatible exercir el dret a vot i 
manifestar-se per denunciar les múltiples formes de violència.  
 
Com a mostra de suport per qui es manifestarà, i convidant a no silenciar cap injustícia 
per petita que ens pugui semblar la CUP donem ple suport al manifest i a la 
manifestació. 
 
A petició de I'Associacio de Dones per la Igualtat d'Arenys de Mar i de la 
Regidoria de Igualtat, atès que tots i totes les regidores en ple que el 
representen i al capdavant el seu alcalde, rebutgen enèrgicament la Violència 
contra les Dones i així volen que així consti. 
 
Atès que es considera convenient la proclamació d'un manifest en contra de la 
violència de gènere en el Dia Internacional per I'Eliminació de la Violència 
envers les Dones. 
 
Vist I'escrit presentat per la Regidora d’igualtat, es proposa al Ple l’adopció del 
següent  ACORD: 
 
Aprovar el Manifest d’adhesió al Dia Internacional per I'Eliminació de la 
Violència envers les Dones, emès conjuntament per la Generalitat de Catalunya, 
amb les diferents Diputacions de Barcelona, Tarragona, Lleida, Girona, la 
Federació de Municipis de Catalunya i I'Associació Catalana de Municipis. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: respecte aquest punt, el primer que la CUP volem comentar 
és que cap convocatòria d’eleccions pot justificar la vulneració dels drets fonamentals 
ni prohibir les reivindicacions que poden coincidir en una mateixa jornada.  
 
En aquest cas, ens referim al Dia Internacional contra les violències vers les Dones, 
reivindicació universal que es commemora cada 25 de novembre.  
 
A casa nostra i en ple segle XXI podem afirmar que les formes de violència masclista 
que pateixen les dones van en augment i que tots els drets aconseguits després de 
tants anys de lluita i patiment estan ara més debilitats que mai.  
 
Són les dones qui cobren menys diners per fer les mateixes feines que els homes, són 
les dones qui fan les feines més precàries, són les dones qui pateixen l’assetjament 
sexual a la feina, són les dones qui les acomiaden per ser mares, són les dones qui 
cobren les pensions de viudetat més baixes, són les dones qui sustenten la majoria de 
les llars, són les dones qui pateixen maltractaments físics i psicològics per part dels 
homes i són les dones les víctimes mortals de la violència masclista. Als Països 
Catalans, en el que portem d’any, 18 dones han estat assassinades per la seva parella i 
moltes altres viuen silenciades i amb l’ai al cor. 
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Aquesta és la societat que tenim. I malgrat el reconeixement legal de la igualtat de 
drets entre els homes i les dones, els governants no s’esforcen prou per canviar el 
model patriarcal. Amb la crisi, per exemple, la Llei dels drets de les dones contra la 
violència masclista ha quedat reduïda a una simple declaració propagandística, amb la 
disminució dràstica de recursos públics per atendre els casos de violència masclista que 
van en augment. 
 
Per tots aquests motius, i malgrat les prohibicions, la manifestació començarà, com 
cada any, a les 6 de la tarda. Marxarà des de Canaletes fins la Plaça Sant Jaume, fent cas 
omís a la prohibició de la Junta Electoral perquè la desobediència civil és l’única opció 
davant una decisió injusta. Quina democràcia tenim que nega el dret a manifestar-se 
contra les violències que pateixen les dones a diari, violències que ens oprimeixen i ens 
neguen el dret a la felicitat? És perfectament compatible exercir el dret a vot i 
manifestar-se per denunciar les múltiples formes de violència.  
 
Com a mostra de suport per qui es manifestarà, i convidant a no silenciar cap injustícia 
per petita que ens pugui semblar la CUP donem ple suport al manifest i a la 
manifestació 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal diu que en tot cas el grup 
d’ICV votarà a favor però ens hagués agradat poder disposar i conèixer abans del Ple la 
proposta d’acord que es presenta al Ple municipal.  Fins aquest moment desconeixíem 
que es tractava d’una moció amb propostes d’acord concretes i que es portaria a 
votació. Tot i amb aquesta puntualització, el sentit del nostre vot serà favorable. 
 
Sotmesa aquest manifest  a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
8.2 MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS D’ICV, BLOC 
MUNICIPAL I LA CUP .-  El regidor Sr. Caldeira dóna lectura a la següent a la 
següent Moció: 
 
És sabut que la política de símbols d’una nació és cabdal per la cohesió social dels seus 
ciutadans i més quan aquests ciutadans no gaudeixen de la plenitud dels seus drets 
nacionals, com és el cas dels ciutadans dels Països Catalans. 
 
Ens podríem estendre molt parlant dels símbols, però creiem que no és necessari ja 
que, en poques paraules, en el cas dels símbols catalans, “la senyera sempre ha estat 
símbol de llibertat, unitat i cohesió social”. 
 
• Atès que l'Ajuntament d'Arenys de Mar s'ha adherit a Municipis per la 
Independència. 
 
• Atès que l'Ajuntament d'Arenys de Mar ha aprovat la moció per declarar el 
municipi d’Arenys de Mar territori lliure i sobirà. 
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• Atès que en la moció esmentada s’insta al president de la Generalitat a penjar la 
senyera estelada a la Generalitat. 
 
És per tot això que es proposa a aquest Ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar 
l’aprovació dels següents punts: 
 
1. Que a les dues entrades d’Arenys de Mar, accedint per la Riera, hi figuri un pal 
on hi onegi la bandera estelada. 

2. Que en el moment que es constitueixi l’Estat català les estelades siguin 
substituïdes per la bandera catalana. 

Som conscients que la bandera pròpia de Catalunya és la senyera, però entenem que 
fins que no assolim la plena sobirania l’estelada representa la lluita per a aconseguir-la. 

El regidor Sr. Almansa diu que el Partit Popular votarà en contra de la moció perquè la 
estelada no és una bandera que representa a tots els catalans. Creiem que qui vulgui 
penjar una bandera que no sigui oficial la pot penjar a casa seva sense cap problema. 
També advertim que procurarem, si s'aprova la moció, els diners del cost no surtin de 
les arques de l’Ajuntament en una època de crisi com la que ens trobem. 
 
Sotmesa aquesta Moció  a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 3 vots d’ICV, 1 vot ERC i 1 vot CUP, 1 vot Bloc Municipal, 3 vots de 
CiU corresponents a la Sra. Mir, Sra. Real i Sr. Llodrà.. 
Vots en contra: 2 vots PP i 4 vots del PSC,  
Vots d’abstenció: 2 vot de CIU corresponents a l’alcalde Sr. Fors i al regidor Sr. 
Pascual. 

 

 El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 
La secretària             Vist i plau 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 
 


